
Zasedání VV OSH Klatovy, konané dne 7. 2. 2024 – Klatovy 
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

 

N Á V R H    N A    U S N E S E N Í 
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

 
VV schvaluje 

 
 99/24.  Zapisovatele zápisu Ing. Ivanu Truskovou      - 17 hlasů pro. 
100/24. Ověřovatele zápisu ze zasedání VV OSH: p. Milan Klečka a p. Josef Noha  - 17 hlasů pro. 
101/24. Program dnešního jednání       - 17 hlasů pro. 
102/24.  Seznam vyřazeného majetku, dle protokolu ze zápisu inventarizační komise  - 17 hlasů pro. 
103/24. Návrh na vyznamenání        - 17 hlasů pro. 
104/24. Návrh na usnesení        - 17 hlasů pro. 

 
VV ukládá 

 
 20/24. Kanceláři OSH vydat na společné zasedání Zpravodaj č. 1/2024 

 

VV bere na vědomí 
 

 
189/24. Provedení kontroly plnění usnesení z posledního VV, které provedl starosta OSH p. Jaroslav Šimáček.  
190/24. Informace starosty OSH p.  Jaroslava Šimáčka o proběhnutých VH v jednotlivých sborech a okrscích a diskusní příspěvky 

p. Václava Laška, p. Františka Dleska, p. Stanislava Míška, p. Milana Klečky, p. Josefa Nohy, p.  Alberta Jíry, p. Václava 
Drhy. 

191/24. Informace starosty OSH p. Jaroslava Šimáčka o dokumentu „Hlášení o činnosti sboru“ a nezaplacených členských 
příspěvcích. 

192/24. Seznámení s čerpáním rozpočtu za rok 2023, které provedl předseda OKRR p. Václav Lašek.  
193/24. Informace předsedy OKRR p. Václava Laška o proběhnuté inventuře a doplněné informacemi od starosty OSH p. 

Jaroslava Šimáčka. 
194/24. Informaci k přípravě soutěží plánovaných na rok 2024, kterou přednesl náměstek starosty OSH p. Josef Noha a doplnil 

starosta OSH p. Jaroslav Šimáček, p. Josef Veith, p. František Dlesk. 
195/24. Informaci starosty OSH p. Jaroslava Šimáčka o pořádání společného zasedání – Hotel Rozvoj – 26. 3. 2024 od 16:30. 
196/24. Společné zasedání povede náměstek starosty OSH p. Josef Noha a zároveň zajistí ozvučení. 
197/24. Informaci o přípravách na ples, které provedl starosta OSH p. Jaroslav Šimáček. 
198/24. Informace k oslavám v SDH a sv. Floriana, kterou přednesl starosta OSH p. Jaroslav Šimáček 
199/24. Příspěvky do sekce různé od starosty OSH p. Jaroslava Šimáčka týkající se rozhodčích na MČR, medailí k 160 letům 

hasičstva, kvalifikací trenéra a trenérské kurzy. 
200/24. Informace k dotazu paní Kodýdkové a návrh odpovědi, který provedl starosta OSH p. Jaroslav Šimáček.  
201/24. Informace starosty OSH p. Jaroslava Šimáčka k dotazu pana Ing. Václava Žitníka ohledně propojení NSA a evidence SDH 

ohledně sportovních oddílů. 
202/24. Diskusní příspěvky p. Františka Dleska, p. Stanislava Míška, p. Alberta Jíry a odpověď starosty OSH p. Jaroslava Šimáčka, 

p. Josefa Nohy,  p. Milana Klečky a reakce starosty OSH p. Jaroslava Šimáčka, p. Josefa Veitha, p. Václava Laška, p. 
Václava Drhy. 

 
Seznámení členů VV OSH s usnesením z dnešního zasedání bylo o tomto hlasováno    

- 17 přítomných členů VV bylo pro. 
Účast na zasedání - 17 přítomných, 2 členové VV se omluvili 
 
Ověřovatelé zápisu: 
 
 
 

……………………………..……….              ………….……………………... 
            Milan Klečka              Josef Noha 
 
 
Zapsala: Ing. Ivana Trusková, vedoucí ORP     V Klatovech dne 7. 2. 2024 

 



 
Z Á P I S 

 
z 15. zasedání Výkonného výboru OSH Klatovy, konaného 

dne 07. 02. 2024 v Klatovech. 
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 
 

Všechny přítomné přivítal starosta OSH p. Jaroslav Šimáček a zahájil jednání. Na začátku jednání bylo předáno 

vyznamenání p. Josefu Nohovi a p. Stanislavu Míškovi k životnímu výročí. Dále starosta OSH p. Jaroslav Šimáček 

představil program jednání, a bylo o něm hlasováno. Zapisovatelem byla zvolena pí. Ivana Trusková a zároveň 

odhlasována, jako ověřovatelé byli odhlasováni náměstci starosty OSH p. Milan Klečka a p. Josef Noha.  

Starosta OSH p. Jaroslav Šimáček provedl kontrolu plnění usnesení z posledního VV, bylo vyhodnoceno, že veškeré 

úkoly byly splněny a nikdo neměl žádné další připomínky.  

Dalším bodem programu bylo vyhodnocení VH sborů a okrsků, což provedl starosta OSH p. Jaroslav Šimáček. VH 

okrsků ještě všechny úplně neproběhly, ale valná většina je již provedena. Všechny sbory své VH uskutečnily. Každý 

člen VV je volen za nějaký obvod, je dobré, když jejich člen zvolený do VV navštěvuje VH ve svém obvodě. Náměstci 

starosty OSH a i starosta  OSH se snažili objet co nejvíce VH. Do příštího roku je nutné počítat s tím, že si každý bude 

hlídat svůj volební obvod (vždy jsou to 2 zástupci ve VV). Upozornil, že okresní delegát přítomný na VH sboru 

předává okresní vyznamenání a vyšší, případně stejně s delegátem krajským.   

Dále starosta OSH p. Jaroslav Šimáček přednesl informaci o sborech, které nemají zaplacené členské příspěvky a 

případně neodeslaly Hlášení o činnosti sboru. Upozornil jednotlivé zástupce obvodů, kteří musí tyto sbory urgovat, 

aby došlo k nápravě. Na VV KSH PK byla řešena neodevzdaná hlášení sborů.  

K tomuto bodu proběhla diskuse, diskusní příspěvky byly následující: 

Stanislav Míšek – zúčastnil se množství VH. Setkal se s názory, že hodně hasičů pozoruje, že se tolik nepropaguje 

práce sborů v tisku. Stálo by za úvahu, více se věnovat propagaci. Dostal dotaz ohledně dotisku Almanachu, na který 

nebyl schopen odpovědět. Upozornil na výročí 130 let SDH Slavíkovice a  SDH Dubová Lhota a 120 let SDH Spůle a 

navrhl předání ocenění sborům.  Na VH nefunguje dobře spojení mezi hasiči a obecním úřadem, starosta obce se 

vždy neúčastní. Mluvil o svém okrsku Janovice a mluvil o vzájemných návštěvách mezi sbory na VH. Na tento 

příspěvek reagoval starosta OSH p. Jaroslav Šimáček. Nejprve ohledně propagace -  Hasičské noviny si sbory již 

neplatí – často OSH zve paní Loudovou z Klatovského deníku, která vždy nafotí a v Klatovském deníku je zveřejněn 

článek. Dále uvedl, že ještě máme skladem 20 výtisků Almanachu. Aktualizace Almanachu je do budoucna 

k zamyšlení. Ohledně ocenění sborů je důležité včas oznámit oslavy na OSH, tak aby bylo možné zajistit adekvátní 

ocenění a jeho předání. Vzájemné vztahy mezi sborem a obcí jsou čistě na jejich spolupráci.  

Milan Klečka – ve svém okrsku byl na všech VH, poděkoval za práci a byl i na okrskových VH, všechny byly dobře 

připravené a proběhly pěkné diskuse.  

František Ryba - promluvil o oslavách v SDH Čermná.  

Václav Lašek – promluvil o propagaci, která je věcí sboru, číslo na novinářku z Klatovského deníku je k dispozici na 

OSH. 

Josef Noha – pochválil navštívené VH. Každý se snaží dle svých sil. Promluvil o vztahu starostů a SDH, kde ve většině 

sborů, které navštívil zástupci města, či obcí byli.  

Antonín Zelenka – navštívil hodně VH, byl na VH SDH Horažďovice, funkcionáři se nezúčastňují v uniformě. Nemají 

moc peněz, hodně dle jejich sdělení investují do dětí a čas do jiných aktivit. Příliš nefungují se svým okrskem.  

Albert Jíra – poslední dobou na vesnicích přicházíme o společenskou místnost, často se využívá klubovna či 

zasedačka. Občas bývá problém v pronajatých prostorech v hostincích. Ještě doplnil ohledně spolupráce s obecními 

úřady, která je vždy na přístupu funkcionářů k obecnímu úřadu.  



František Dlesk – promluvil o nezaplacených členských příspěvcích a neodevzdaných hlášeních u něj v obvodě a 

okrsku. Zde se sbory špatně domlouvají. Promluvil i o Klatovském deníku, kdy byl pozván na oslavy, ale bohužel se 

nezúčastnili, i když to bylo slíbeno.  

Drha Václav - není úplně spokojený s prací Klatovského deníku, který moc nereaguje a doporučil periodiku 5+2.  

Příspěvkem byla ukončena diskuse k VH. 

Čerpání rozpočtu za rok 2023 představil předseda OKRR p. Václav Lašek. Plánovalo se 1770 tisíc Kč na příjmech a na 

výdajích 1533 tisíc Kč. Hospodaření  by dle plánu skončilo s přebytkem 233 tisíc Kč. Skutečnost byla 1760 tisíc Kč na 

příjmech, 1454 tisíc Kč na výdajích, takže oproti plánu byl přebytek 306 398 Kč, takže vyšší oproti plánu. Dotace 

činily 1039 tisíc Kč – Plzeňský kraj 798 tisíc Kč, což bylo  o 280 tisíc Kč víc než v roce 2022. Veškeré dotace byly 

vyčerpány a využity. 611 tisíc Kč z dotace z Plzeňského kraje šlo na SDH a jejich vybavení překážkami, na OSH šlo 

187 tisíc Kč.  

Informace k inventuře, která proběhla 15. 12. 2023, přednesl předseda OKRR p. Václav Lašek. Vše proběhlo 

v pořádku, nebyl žádný problém. Členům komise byly předány soupisy majetků, komise vše fyzicky překontrolovala. 

Hotovost v pokladně souhlasila s peněžním deníkem. V případě nových věcí bylo doplněno inventární číslo. 

Proběhla i kontrola na HZS našeho majetku tam uloženého. Byl označen materiál a vybavení, které je navrženo 

k vyřazení. Závěrem poděkoval za vzorně vedené a připravené doklady předložené komisi. Jsou vyhotoveny 

protokoly na vyřazení. To, co si sbory, pokud budou mít zájem, nepřeberou, bude vyhozeno. Informaci doplnil 

starosta OSH p. Jaroslav Šimáček ohledně věcí nepoužívaných na HZS – již byly některé překážky darovány do sborů. 

VV odsouhlasil seznamy vyřazeného zboží, dle navržených seznamů, které vyhotovila inventarizační komise.  

Dalším bodem byly plánované soutěže. Nejprve promluvil starosta OSH p. Jaroslav Šimáček a představil soutěže pro 

MH. V Kašperských horách proběhne v únoru zimní setkání mladých hasičů. 25. a 26. 5. 2024 Plamen na Rabí, ještě 

se řeší, zda bude jednodenní či dvoudenní. Dále pak 12. 10. 2024 ZHVB v Červeném Poříčí. Vše plánuje ORM.  

Soutěže dospělých, které řeší ORR a ORŽ představil vedoucí ORR p. Josef Noha. ORR měla jedno jednání, na kterém 

byla projednávána i PHL. 1. 6. 2024 v Žichovicích proběhne vyřazovací kolo žen a odpoledne PS. Obvodová kola 

mužů 8. 6. 2024 - SDH Klatovy mají bohužel v tomto termínu oslavy výročí, kde bude hodně párniček. 22. 6. 2024 

okresní kolo v Lubech. OZ se budou připravovat na dalším zasedání ORR, tam se budou nominovat rozhodčí. Krajské 

sdružení navrhovalo jednu společnou soutěž v požárním sportu, ORR doporučuje VV, aby soutěž zůstala na našem 

okrese a z něj se postupovalo klasicky na kraj. Na soutěže v minulém roce přijelo hodně sborů, kde měli posbírané 

členy z okolí a nikoliv pouze z vlastního SDH. ORR rozhodla, že na soutěže, které bude pořádat OSH (vyřazovací, 

obvodová, okresní kola), musí mít každé družstvo minimálně 4 členy ze svého sboru. V každé štafetě minimálně 2 

členové z vlastního sboru. PHL se s ohledem na členy neřešila, zatím je to bez tohoto pravidla a v příštím setkání 

ORR se to rozhodne. Dále promluvil o sezení se zástupci sborů pořadatelů PHL – byly upřesněny termíny, které 

budou uvedeny ve Zpravodaji č. 1/2024. Bude 11 soutěží v PHL. Další informací bylo, že letos nebude školení 

rozhodčích, proběhne školení rozhodčích pouze v požárním sportu, bude jeden termín. Kdo by si chtěl udělat nové 

zkoušky, je nutné, aby byl nahlášen na OSH. Pan  Josef Veith doplnil informaci ke kolům požárního sportu a uvedl, 

že se pojede po staru a budou klasicky okresní kola v požárním sportu, takto bylo rozhodnuto na krajském sdružení. 

Toto doplnil p. František Dlesk s informací o metodickém pokynu k požárnímu sportu. Družstvo, které se neúčastní 

okresního kola, nemůže postoupit na krajské kolo a navíc musí být soutěž v kalendáři soutěží. Jedna novinka – 

přestupy byly dané a vázané na kraj a je to teď vázané na OSH. Vše by se mělo sjednotit s dětskými a dorosteneckými 

soutěžemi.  Dále upozornil p. Albert Jíra – 8. 6. 2024 jsou volby do Evropského parlamentu – je možné udělat soutěž 

v neděli? Na toto reagoval starosta OSH p. Jaroslav Šimáček – je to na každém z těch obvodů, když se domluví na té 

neděli, je to samozřejmě možné.  

Dále informoval starosta OSH p. Jaroslav Šimáček, že již proběhla první schůzka ohledně plesu. Jsou podepsané 

veškeré smlouvy, jednalo se s obcí Petrovice. Organizačně je domluveno vše s SDH Petrovice. Ohledně tomboly 

poprosil, aby každý z členů rad zajistil alespoň 2 dary do tomboly. Jsou připravené plakáty a pozvánky. Dále 

upozornil, na oslavy v SDH – 8. 6. 2024 SDH Klatovy – uvedeny v hlášení. Na oslavy sv. Floriana se nikdo nepřihlásil, 

bylo osloveno několik sborů, bohužel zatím není žádný pořadatel. Nemá smysl někoho do toho tlačit.  

Dále starosta OSH p. Jaroslav Šimáček uvedl, že 26. 3. 2024 v hotelu Rozvoj proběhne společné zasedání, které 

povede náměstek starosty OSH p. Josef Noha. Pozvánky budou rozeslány stejným způsobem jako vždy a hosté 

budou pozváni jako obvykle. Začátek bude od 16:30.  



Následovaly diskusní příspěvky od starosty OSH p. Jaroslava Šimáčka. Přihlášení rozhodčích na MČR – kdo je 

schopen a má kvalifikaci, lze se přihlásit.  160 let dobrovolného hasičstva – připravuje se medaile, do 5. 2. 2024, 

které byly objednané, budou k předání na shromáždění starostů. Promluvil o žádosti na zkoušky a školení Hasiče III, 

které proběhne příští rok nebo pokud se dá nějaká skupina dohromady, lze uskutečnit již dříve po dohodě s OSH. 

Promluvil o kvalifikaci trenéra a trenérském kurzu. 23. 3. 2024 v Soběšicích by měla proběhnout praktická část. 

Budou i pozvánky do Domažlic, někomu asi přijdou pozvánky 2 – jedna do Domažlic a jedna do Soběšic. Promluvil 

ohledně dotazu paní Kodýdkové z SDH Tedražice a situace týkající se jejího vyloučení. Vyloučení je jen na daném 

SDH nikoliv na OSH. Nelze jen tak uvést do hlášení, pokud předtím neproběhlo nějaké řízení v SDH. Na tento dotaz 

bude odpovězeno starostou OSH. Ohledně evidence naší a NSA, které spolu nekomunikují, uvedl, že  člen ORM p. 

Ladislav Wirth je spojen se zástupci z NSA a řeší propojení těchto dvou databází, zatím vše komunikují. Promluvil o 

dopisu od  pana Ing. Václava Žitníka ohledně sportovních oddílů a evidence.  

Následující příspěvek do diskuse měl p. František Dlesk, který upozornil na chybějící zápisy z VV a OR. Dále podal 

informaci o školení trenérů. Na tento příspěvek navázal p. Stanislav Míšek a upozornil na to, že trenérský kurz pro 

vedoucí mládeže bude povinný. Následoval dotaz vedoucího OROO p. Alberta Jíry k termínům, do kdy je možnost 

objednat medaile k 160-ti letům hasičstva. Na to reagoval starosta OSH p. Jaroslav Šimáček a uvedl termín 5. 2. 

2024. Dalším příspěvkem informoval náměstek starosty p. Josef Noha o pořízení nové časomíry a jejím umístění u 

SDH Klenová.  

Další do diskuse přispěl náměstek starosty p. Milan Klečka s dotazem ohledně loňské žádosti na pořízení 

nástřikových terčů. Dotazoval se, zda je nutné žádost pro letošní rok opakovat, či je platná ta loňská. Na to reagoval 

starosta OSH p. Jaroslav Šimáček, že žádost znovu podávat nemusí, ale v dnešní době je možné zakoupit terče pouze 

elektronické, které jsou příliš drahé a jejich pořízení v rámci dotace je nereálné.  

Následovala informace p. Josefa Veitha z VV KSH o odstoupení vedoucí KOROO, v současné době je vybírán 

náhradník.  Další informaci z KSH podal vedoucí KKRR p. Václav Lašek ohledně povinnosti KKRR vykonávat kontrolní 

činnost u SDH a OSH. Kontrolované bude období za rok 2022 a 2023 a kontrolou projde jedno OSH a jedno SDH. 

Následovala informace vedoucího AZH p. Václava Drhy ohledně činnosti AZH, kdy 20. 1. 2024 proběhla první schůzka 

AZH a je na 18. 4. 2024 naplánované společné setkání a pozvánky pro členy aktivu budou předány na společném 

zasedání v taškách. Uvedl, že místostarosta Klatov p. Ing. Václav Chroust nabídl prohlídku Katakomb, kterou AZH 

rád využije. Předběžně je plánován zájezd do Přibyslavy a OSH zajistí účastníkům oběd.  Nikdo další se do diskuse 

nepřihlásil. 

Závěrem byla schválena vyznamenání. Na úplný závěr starosta OSH p. Jaroslav Šimáček poděkoval všem za účast a 

jednání ukončil.   

 
Ověřovatelé zápisu: 
 
 
 
……………………………..….       ………….……………………... 
        Milan Klečka                        Josef Noha 
 
 
Zapsala: Ing. Ivana Trusková – vedoucí ORP                       V Klatovech 7. 2. 2024 


